
Protokół Nr 33/2013 
z posiedzenia XXXIII Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  29 października  2013 roku 
 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 14.00. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXII posiedzenia Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy, w tym informacja o realizacji 

zadań w zakresie inwestycji na terenie gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 

2013 r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Obryte . 
8. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Obryte oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały  w 

sprawie Regulaminu określającego wysokość, warunki przyznawania, 
obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli 
oraz dodatku mieszkaniowego, wiejskiego i nagród. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy. 

11.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w 
tym o wynikach sprawdzianów i egzaminu. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy z analizy 
złożonych oświadczeń majątkowych. 

13. Ocena wykorzystania środków budżetowych przez Ochotnicze Straże 
Pożarne. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
   15. Wolne wnioski i informacje. 
  16. Zakończenie obrad. 

 
 
 
Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 

Otwarcia posiedzenia XXXIII Sesji Rady Gminy dokonał Pan Krzysztof  Oleksa  –  
Przewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
Następnie Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 
15 radnych obecnych jest 15, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 
Listy obecności radnych oraz  osób zaproszonych  stanowią załączniki do protokołu. 
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Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

P.Przew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie uwag 
lub zmian do proponowanego porządku obrad . 
Uwag ani propozycji zmian nie zgłoszono. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych (100% obecnych). 
 
Porządek obrad  został przyjęty. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z  XXXII posiedzenia Sesji. 
 
P.Przew.RG – protokół z XXXII posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem protokołu z  XXXII  posiedzenia Sesji  głosowało 15 radnych(100% 
obecnych) . 
 
Protokół z XXXII posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

P.Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Wiśniewski – kiedy będzie zakończona sprawa Pana Matuszewskiego z Ciółkowa. 
Chodzi o nawiezienie ziemi. 
P.Skoczylas – już po raz kolejny zwracam się z prośbą o naprawę przepustu Ulaski- 
Sokołowo, nadal to jest niewykonane. Chciałem zapytać, dlaczego w Sokołowie nie 
ma przystanku. 
P.Podpora – jakie Pan Wójt ma zamiary odnośnie rozwiązania problemu z  
przepustem k. Gregorkiewicza , oferuję pomóc w interwencji w tej sprawie                
w powiecie, żeby ten problem rozwiązać. 27 czerwca zakończyła się sprawa sądowa 
odnośnie wygaśnięcia mojego mandatu. Sąd I instancji zarządził zwrot kosztów 
procesowych . Czy te pieniądze mi zwrócicie czy do komornika mam się zgłosić, 
żeby od was ściągnął. 
 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy ,w tym informacja o realizacji 
zadań w zakresie inwestycji na terenie gminy. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Wójt – przedstawię sprawozdanie z działalności Wójta od 30 sierpnia do dnia 
dzisiejszego. 1 września uczestniczyłem w rozpoczęciu roku szkolnego we 
wszystkich szkołach na terenie gminy. 4 września mieliśmy odsłonięcie tablicy 
pamiątkowej ku czci zmarłego Wójta Jana Aleksandra Mroczkowskiego w 10-tą 
rocznicę – uroczystość była w kościele i przy gimnazjum. Część kosztów tej tablicy 
sfinansowało nam PZU. 
W dniu 8 września były uroczystości upamiętniające poległych żołnierzy w czasie II 
wojny światowej w Zambskach Kościelnych, uroczystość była w szerszym zakresie, 
ponieważ korzystaliśmy ze środków unijnych . 
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Odbył się też jubileusz 50 lat  pożycia małżeńskiego, w tym roku było tylko 4 pary. 
Jeżeli chodzi o inwestycje i remonty to : 

1) zakończono  inwestycję o nazwie „Budowa sieci kanalizacyjnej wraz z 
przepompowniami we wsi Sadykierz”, odebrana inwestycja, mamy już 
pozwolenie na użytkowanie, jest rozliczona. Złożyliśmy wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego, czekamy na refundację. Cały koszt zadania jest 
1.159.854,28 zł. Dofinansowanie do tej inwestycji wyniosło 635.614 zł. 
Pierwotnie dostaliśmy 1,5 mln zł, ale koszt inwestycji jest dużo niższy niż było 
zakładane, więc i dofinansowanie niższe. W tym roku jeszcze będziemy się 
ubiegać o zwrot Vat-u. Przygotowaliśmy informację do mieszkańców na 
temat przyłączania się do sieci , przyłączy jest 53.  

2) Podpisałem umowę na budowę Sali gimnastycznej z Ministerstwem Sportu na 
1,5 mln zł (45% dofinansowania kosztów całej Sali)Ogólny koszt 3.333.000 zł. 
Jest możliwość odzyskania Vat-u od tej Sali, złożyliśmy wniosek do Urzędu 
Skarbowego w tej sprawie. W tym roku wykonawcy tej inwestycji musimy 
zapłacić 500.000 zł (300.000 zł z dofinansowania i 200.000 zł ze środków 
własnych) 

3) Wykonaliśmy 3 wiaty przystankowe w Cyganach, Sokołowie i Rozdziałach, 
4) Wykonano remont oświetlenia we wsi Obryte w kierunku Bartodziej, 
5) Cały czas naprawiamy drogi asfaltowe gminne, drogi żwirowe i gruntowe 

również, 30 samochodów ziemi z odzysku rozwieźliśmy. 
6) Uzyskaliśmy pozwolenie na budowę drogi Psary Nowiny, już jest 

prawomocne, Nadleśnictwo zobowiązało się do 30 listopada usunąć 
wszystkie drzewa w ilości ponad 320 sztuk z tego pasa 15-metrowego, jak 
również krzewy i młode drzewa do 20 lat. Złożyliśmy wniosek do Wojewody 
o dofinansowanie budowy tej drogi, do końca października mają być 
rozpatrzone te wnioski. Środki są przydzielane na 2014 rok, więc poczekamy 
do 2014 roku. 

7) Trwa remont świetlicy wiejskiej w Psarach, ma być zakończony do 30 
listopada, 

8) Sprawa śmieci się normalizuje, jest coraz lepiej. Mieszkańcy powoli się 
przyzwyczajają do tego tematu, przez 2 miesiące informowaliśmy, prosiliśmy, 
żeby wpłacali w terminie te opłaty. Temat gospodarstw jednoosobowych, 
byliśmy z panią księgową w Regionalnej Izbie Obrachunkowej, 
prawdopodobnie na ostatnią sesję w tym roku przygotujemy taką uchwałę 
zwalniającą w 50% te osoby samotne. 

9) Sprawa niedrożnych rowów, są zaległości w tym zakresie z kilkunastu lat, 
przez około 15 lat tej konserwacji rowów nie prowadzono w naszej gminie. 
Tego tematu nie damy rady załatwić, nie mamy środków, temat ze Spółkami 
Wodnymi jest otwarty, albo w poszczególnych wsiach trzeba utworzyć albo w 
inny sposób musimy razem partycypować w tych kosztach. Ten temat jest 
głośny w naszej gminie, to nie jest wina Wójta, tylko nas wszystkich. Proszę 
sołtysów, żeby ogłosili, aby przynajmniej krzaki zostały usunięte z tych 
rowów. Gmina wszystkiego nie załatwi. 
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P.Postek – przy okazji rowów, może by gmina wystąpiła do Ochrony Środowiska 
czy Ministerstwa Rolnictwa o zajęcie się sprawą bobrów na terenie naszej gminy. W 
Obrytem łąki są pozalewane, nie ma możliwości przejścia przez łąkę, myślę że w 
innych wsiach też występuje ten problem. Może Rada by podjęła jakieś działania w 
tym kierunku. 
P.Wójt – w temacie rowów dzieje się coś dobrego, bo są rowy odrestaurowane przez 
Spółki Wodne od Obrytego do Psar i przez wieś Psary oraz w Sokołowo-Gostkowo, 
coś się jednak dzieje z tymi rowami, musimy jednak wszyscy o to dbać. 
P.Falba – w imieniu mieszkańców Sadykrzu chcę podziękować szanownej Radzie za 
inwestycje, jakie zostały wykonane w tej kadencji (sieć kanalizacyjna, remont 
świetlicy wiejskiej i oświetlenie w Płusach, kwota na te inwestycje –to ok. 1.600.000 
zł. Jeszcze raz dziękuję. 
P.Przew.RG – myślę, że mieszkańcy również docenią działania gminy. 
 
Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 
2013 r. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Skarbnik – wszystkie zmiany dot. uchwały budżetowej na 2013 rok był omawiane 
szczegółowo na komisjach. Może nie będę ich omawiała chyba, że Państwo radni 
mają jakieś pytania.  
P.Wiśniewski – zgłaszam wniosek o wprowadzenie do zmian budżetu inwestycji 
„Oświetlenie uliczne we wsi Ciółkowo Małe”, chodzi o założenie 4 lamp, bardzo 
bym prosił radnych o przegłosowanie tego wniosku. Zbliża się zima a ten odcinek 
jest bardzo niebezpieczny do przejechania. Jak coś się stanie, to będzie na naszych 
sumieniach , sumieniach radnych i Wójta. 
P.Wójt – na komisjach było o tym mówione i powiedziałem, że trzeba zrobić wycenę 
tego, więc trzeba trochę poczekać. W tej chwili radni nie wiedzą, jaki to jest koszt, 
można wszystko wprowadzać, tylko pokrycia może nie być. Poczekajmy chwilę, 
zrobimy wycenę, na następnej sesji radni będą wiedzieli , jaki będzie koszt tego 
oświetlenia. 
P.Przew.RG – następna sesja będzie w listopadzie i ten wniosek będzie rozpatrzony. 
W tej chwili nie możemy zagłosować, bo nie wiemy, ile to będzie kosztować. 
P.Podpora – dlaczego nie możemy. Mamy zarezerwowane środki w budżecie na 
zakup promu a tak naprawdę nie wiemy ile będzie kosztował, więc i tu możemy 
przyjąć jakieś środki do budżetu. Zdjąć 5.000 zł z zakupu promu i wpisać tą 
inwestycję, o którą radny Wiśniewski prosi. Jak zabraknie, to dołożymy do promu 
czy do oświetlenia. Jak będzie zapisane w uchwale budżetowej, do pan Wójt będzie 
zobligowany do szybszego działania. 
P.Wójt – nie róbcie scen. Jesteście radnymi od wielu lat, więc wiecie o tym, że żeby 
wprowadzić inwestycję, trzeba mieć środki na to. Prom też jest potrzebny ludziom. 
P.Wiśniewski – mamy przecież mieszkanie do sprzedania w Warszawie.  
P.Wójt – na razie nie jest sprzedane. Zrobiliśmy inwestycję w Sadykrzu , na którą 
miały być środki ze sprzedaży szkoły w Sadykrzu a szkoła nie została sprzedana. 
Szkoły w Ciółkowie też nie sprzedaliśmy , skąd mam wziąć na wszystko. Ja nie mam 
kopalni pieniędzy. Zapłaciliśmy 1.081.000 zł za kanalizację i mamy środki tylko na 
bieżące koszty . Jest w trakcie realizacji sala gimnastyczna, robimy remonty dróg, 
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paliwo i inne wydatki. Trzeba trochę zaczekać. Jak otrzymamy refundację środków, 
to damy na co inne. Czekaliśmy tyle, poczekamy jeszcze trochę. 
P.Wiśniewski – to jest śmieszna suma, bo 3-4 lampy to jest kwestia może 10.000 zł. 
P.Wójt – Panie Jacku zrozum, że musi być zmiana uchwała budżetowej. 
P.Wiśniewski – jest tam bardzo niebezpiecznie. 
P.Przew.RG – myślę, że problem jest większy jeśli chodzi o drogę niż o oświetlenie.  
Może Pani mecenas niech się wypowie, czy w tej chwili możemy to wprowadzić do 
budżetu. 
P.Mecenas – jeżeli chcielibyście wprowadzić to dzisiaj do budżetu, to trzeba by było 
nanieść tą zmianę w całej uchwale z załącznikami, musielibyście zrobić przerwę w 
obradach, ale nie wiadomo jak to długo by potrwało( dla wszystkich radnych trzeba 
wydrukować nową wersję uchwały). Musicie wiedzieć przed głosowaniem, na co 
głosujecie. Projekt uchwały budżetowej wraz z załącznikami musi do państwa 
dotrzeć. 
P.Mroczkowski – tu nic nagłego nie nastąpiło, bo my o tym już słyszeliśmy dawniej. 
W listopadzie będą posiedzenia komisji, na komisjach radni przedyskutują czy jest 
jakaś możliwość zamiany lub wejścia w ten temat i wtedy zatwierdzimy na sesji. 
P.Podpora – my jako radni możemy odstąpić od kserowania nowego projektu 
uchwały. Znamy treść uchwały, dopiszemy tylko to zadanie i przegłosujemy. 
P.Przew.RG – ta zmiana będzie miała wpływ na treść całej uchwały. 
P.Chmiel – jeżeli tak będziemy robić, to zrobi się koncert życzeń z każdej wsi. U nas 
we wsi jest bardzo potrzebny chodnik, bo dzieci chodzą poboczem a jest droga 
asfaltowa. Czy ważniejsze są lampy czy chodnik, którym chodzą dzieci. 
P.Wiśniewski – chodnik nie jest tak potrzebny jak oświetlenie, bo jak się tam ktoś 
zabije, warszawiacy stawali i robili zdjęcia. Nie wiem, co z tym będzie. 
P.Przew.RG – było to omawiane na komisjach, taki wniosek nie wpłynął. Proszę 
Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG-  myślę, że nie ma sensu głosować tego wniosku, skoro wszystkie 
komisje są za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – poparłbym sprawę radnego Wiśniewskiego, ale skoro chcecie zabrać 
z promu, to będę przeciwny temu wnioskowi. 
P.Przew.RG – przegłosujemy więc wniosek radnego Wiśniewskiego. 
 
Za wnioskiem  radnego Wiśniewskiego głosowało 5 radnych, 10 przeciw, głosów 
wstrzymujących nie było. 
Wniosek Pana Wiśniewskiego został odrzucony. 
 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 4 radnych było przeciw , głosów 
wstrzymujących nie było. 
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Uchwała Nr XXXIII/206/2013 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 
Obryte na 2013 r. została podjęta. 
 
Ad.7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte. 
 

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Skarbnik – zmiany WPF były omawiane szczegółowo na komisjach , proszę o 
pytania w tej sprawie. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 4 radnych było przeciw , głosów 
wstrzymujących nie było. 
 
Uchwała Nr XXXIII/207/2013  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte została podjęta. 
 
Ad.8.Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Obryte oraz zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – projekt uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji . 
Jeżeli są pytania do tego punktu, to bardzo proszę zadawać. 
P.Przew.RG – proszę Przewodniczących komisji o przedstawienie  stanowisk             
w sprawie projektu  omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych jest 
za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem omawianej uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza i Planowania Przestrzennego jest za 
podjęciem uchwały. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem przedstawionej uchwały głosowało 11 radnych, 4 radnych było 
przeciw, głosów wstrzymujących nie było. 
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Uchwała Nr XXXIII/208/2013 w sprawie emisji obligacji Gminy Obryte oraz zasad 
ich zbywania, nabywania i wykupu została podjęta. 
 
Ad.9.Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały  w 
sprawie Regulaminu określającego wysokość, warunki przyznawania, obliczania i 
wypłacania niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz dodatku 
mieszkaniowego, wiejskiego i nagród. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – zgodnie z nowelizacją ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych organy 
jednostek samorządu terytorialnego zobowiązane są do ogłaszania tekstów 
jednolitych uchwał raz na 12 miesięcy. Ostatnia zmiana tej uchwały była uchwalona 
w październiku ubiegłego roku i dotyczyła zmiany zapisów odnośnie nagród oraz 
wysokości dodatków mieszkaniowych z systemu procentowego na kwotowy. 
Dlatego też jesteśmy zobowiązani do podjęcia takiej uchwały. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw nie było, 4 radnych 
wstrzymało się od głosowania. 
 
Uchwała Nr XXXIII/209/2013 sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały           
w sprawie Regulaminu określającego wysokość, warunki przyznawania, obliczania i 
wypłacania niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz dodatku 
mieszkaniowego, wiejskiego i nagród została podjęta. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – chodzi o garaż pod Ośrodkiem Zdrowia . Pani Bożena Frąckiewicz , która 
wynajmuje mieszkanie w Ośrodku Zdrowia zwróciła się o ponowny wynajem 
garażu. Pierwszą umowę mogłem zawrzeć bez zgody Rady, natomiast ponowną 
umowę już nie mogę zawrzeć, ponieważ musi być zgoda Rady w tej sprawie. Czynsz 
za ten garaż o powierzchni  29,1 m2 wynosi 49,47 zł miesięcznie . 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
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Uchwała Nr XXXIII/210/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy została podjęta. 
 
 
Ad.11.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, 
w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminu. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – radni otrzymali tekst takiej informacji w formie papierowej. 
P.Wójt przedstawił informację o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni 
rok szkolny, która stanowi załącznik do protokołu. 
P.Podpora – jak się przedstawia sytuacja z dowozem uczniów po dzisiejszym 
pożarze. 
P.Wójt – w dniu dzisiejszym ze względu na pożar 3 autobusów , które dowoziły 
uczniów do szkół, prosiliśmy rodziców, żeby we własnym zakresie dostarczyli dzieci 
do szkół i bardzo dziękuję rodzicom, bo z tego zadania wywiązali się bardzo dobrze. 
Dzisiaj odwóz będzie jednym autobusem, natomiast jutro będzie jeden autobus lub 
dwa, bo Pan Czyżewski i Pan Archacki  mają użyczyć  swoich autobusów, ażeby 
dowieźć dzieci do szkół. Od poniedziałku firma Pana Wóltańskiego będzie woziła 
tak,  jak do tej pory było. 
 
Ad.12.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy z analizy 
złożonych oświadczeń majątkowych. 
 
P.Przew.RG – odczytał Pismo Wojewody Mazowieckiego z dnia 01 października 
2013 r. o wynikach analizy oświadczeń majątkowych za 2012 r. Wójta Gminy i 
Przewodniczącego Rady Gminy, które stanowi załącznik do protokołu. 
P.Przew.RG - wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe  za 2012 rok w 
ustawowym terminie.  
Oświadczenia zostały zweryfikowane i  przesłane do Urzędu Skarbowego w 
Pułtusku w  celu weryfikacji danych zawartych w oświadczeniach.  
Naczelnik Urzędu Skarbowego w Pułtusku  przekazał informację o wynikach analizy 
oświadczeń majątkowych.  
Następnie odczytał Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pułtusku z dnia  18 
października 2013 roku , które stanowi załącznik do protokołu. 
Następnie Przew.RG udzielił głosu Panu Wójtowi. 
P.Wójt - wszyscy kierownicy jednostek organizacyjnych oraz inne osoby 
zobowiązane do złożenia oświadczeń majątkowych  złożyli oświadczenia majątkowe  
za 2012 rok kompletne i w ustawowym terminie.  
Jeżeli chodzi o oświadczenia składane w ciągu roku kalendarzowego – również 
zostały złożone w obowiązującym terminie. Wszystkie  oświadczenia zostały 
przesłane do Urzędu Skarbowego w celu weryfikacji danych zawartych w 
oświadczeniach.  
 
Ad.13. Ocena wykorzystania środków budżetowych przez Ochotnicze Straże 
Pożarne. 
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P.Przew.RG udzielil głosu następującym osobom: 
P.Wójt – na straże mamy zaplanowane na 2013 rok 81.100 zł. Do chwili obecnej 
wydaliśmy następujące kwoty : 
- zakup umundurowania dla strażaków – 3.370,32 zł, 
- ekwiwalent za udział w szkoleniach i akcjach ratowniczych – 11.450,00 zł 
- olej napędowy do samochodów strażackich, paliwo do pomp oraz agregatów 
prądotwórczych – 10.952,27 zł 
- energia elektryczna – 12.472,13 zł 
- remont strażnicy OSP w Obrytem – 1.382 zł , SA to środki pochodzące z funduszu 
prewencyjnego PZU, 
- badania techniczne samochodów – 532,00 zł 
- opłaty za zezwolenia na kierowanie pojazdami, polisy ubezpieczeniowe i 
ubezpieczenie strażaków – 6.350,00 zł, 
- szkolenia – 200,00 zł. 
 
Uwag do wykorzystania środków na Ochotnicze Straże Pożarne nie zgłoszono. 
 
Ad.14.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – dot. zapytania radnego Wiśniewskiego – sprawa Pana Matuszewskiego w 
Ciółkowie, temat przewija się od wiosny, daliśmy 3 przepusty, koparka kopała przez 
2 dni rów , operator koparki oświadczył, że sprawa jest wykonana. Na dzień 
dzisiejszy mam taką informację, że dół jest zawalony. 
Odnośnie zap. radnego Skoczylasa – wyrwa, którą Pan zgłaszał jest zasypana. Nie 
wiem, co tam jeszcze więcej trzeba. 
P.Skoczylas – jaka to jest naprawa przepustu poprzez zasypanie go gruzem. 
P.Wójt – wyrwa była, więc niczym innym jej nie zasypie. 
P.Skoczylas – tam brakuje jednego kręgu, który trzeba zamontować i dopiero 
uzupełnić. 
P.Wójt – gruz leży, nie obniża się teren, zobaczymy co będzie. 
P.Skoczylas – będzie to samo, co jest. Nie ma sensu tego zasypywać. 
P.Wójt – na razie wyrwa jest zasypana. Jak będzie opadać, to założymy krąg. Jeżeli 
chodzi o przystanki – jak wcześniej było mówione 3 przystanki postawiliśmy. Jest 
jeszcze potrzeba postawienia przystanku w Sokołowie, Gostkowie i Kalinowie i te 
przystanki zrobimy. W Sokołowie dzieci zbierają się przy szkole. 
P.Osęka – sołtys wsi Sokołowo Włościańskie – za fundusz sołecki bym miał 3 
przystanki a Pan postawił przystanek dla 2 osób a tu dzieci stoją pod gołym niebem. 
P.Wójt – brałem pod uwagę fakt, że tam jest rodzina niepełnosprawnych, też mają 
dzieci i to wzięliśmy pod uwagę. Trzeba cierpliwie zaczekać. 
Odnośnie zapytania radnego Podpory – sprawa Gregorkiewiczów – chodzi tu o 
drogę na tzw. Mruczek, temat się ciągnie od wiosny. Ta droga dzieli 2 posiadłości , 
zgłosili się do mnie, więc poprosiłem , żeby ustalili między sobą, co chcą. Podobno 
przepust tam był , ale został zasypany. Jeżeli podnosi się drogę a był naturalny 
wąwóz przez wiele lat – to inaczej nie będzie. Gdy było sucho, wszystko było dobrze 
a teraz jest mokro i jest problem, obie strony mają rację. Do chwili, gdy nie dojdą do 
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porozumienia – założyliśmy rurę, żeby chociaż w części tą wodę odprowadzić i tak 
jest do dzisiaj. Państwo Gregorkiewicz dalej zgłaszali problem, więc powiedziałem, 
że jak będzie sucho, to zrobimy przepust i ta woda sukcesywnie będzie odpływać do 
kanału przy kościele. Nie doszli do porozumienia, kłócili się , więc temat został 
zostawiony i państwo Gregorkiewicze dzwonili do mnie, żeby na razie tak zostało. 
Był poruszany temat kopania rowu przy drodze powiatowej , jak będziemy 
zmuszeni to będziemy to w inny sposób rozwiązywać. Być może jedyne rozwiązanie 
tego problemu – to rów przy drodze powiatowej. 
Jeżeli chodzi o mandat radnego, przyszło do mnie w ubiegłym tygodniu koszty 
procesowe – 240 zł i w najbliższym czasie wszystko będzie uregulowane. 
P.Skoczylas – kto zadecydował o lokalizacji przystanków. 
P.Wójt – Wójt zdecydował.  
P.Skoczylas – dzisiaj radni podnoszą rękę i biorą kredyt. 
P.Wójt – nie kredyt, bierzemy obligacje na spłatę Waszego kredytu. Zadłużenie nie 
wzrośnie ani o 1 zł. 
P.Podpora – gdzie są oszczędności z likwidacji GZEASiP i ze sprzedaży majątku. 
P.Wójt – proszę nie wprowadzać opinii publicznej w błąd, my spłacamy wasze 
kredyty, ja bym musiał nic nie robić, żeby teraz zadłużenie spłacać. Na drogi 
powiatowe i na oświatę braliście kredyty a teraz pytacie gdzie są oszczędności. W 
oświacie oszczędności z ostatnich reform to jest ponad 1 mln zł, tylko musicie 
wiedzieć, że w tym czasie były 3 razy podwyżki wynagrodzeń nauczycieli. 
Gdybyśmy tej reformy nie zrobili – to trzeba by było jeszcze więcej dokładać do 
oświaty. Dociera to do was czy nie dociera. 
P.Podpora – nie wierzymy w bajki. My braliśmy kredyty na inwestycje. 
P.Wójt – na jakie inwestycje, co zrobiliście, realizowaliście powiatowe inwestycje. 
P.Podpora – powiatowe , ale na terenie gminy Obryte. 
P.Wójt – był pan wtedy przewodniczącym, jeżeli Gzy dawały 8%, Pokrzywnica – 
17% a wy daliście 46%. 
P.Podpora – Pan też był za tym. 
P.Wójt – trzeba się zastanowić, jak się bierze a nie jak się spłaca. Majątku na razie nie 
sprzedaliśmy ani w Ciółkowie ani w Sadykrzu. 
P.Smyk – plac po byłym SKR-ze miał być wizytówką Obrytego a tam jest okropnie. 
P.Wójt – nie mam wpływu na osobę prywatną, która to kupiła. 
P.Smyk – ani na części gminnej ani na tej części zakupionej nic nie jest robione. 
P.Wójt – ja tam nic nie będę na razie robił, bo nie ma takiej potrzeby, natomiast 
nabywca tej drugiej działki oświadczył, że na wiosnę będzie coś robił. 
P.Skoczylas – sołtys Sokołowa wspomniał, że zabraliście fundusz sołecki ,co by nam 
uczyniło kwotę 48.000 zł przez te parę lat. Mają być robione wielkie inwestycje a 
małe wsie to się na razie odkłada na bok. 4.000 zł na przystanek nie ma , który jest 
bardzo potrzebny, bo tym ludziom też się należy. Podnosicie rękę i popieracie Wójta 
a żeby nie było przystanku, to jest wasze wielkie niedbalstwo. 
P.Przew.RG – na pewno jakieś inwestycje były robione w Sokołowie, więc te 
pieniądze, które byłyby z funduszu sołeckiego, zostały zainwestowane. 
 
Ad.15.Wolne wnioski i informacje. 
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P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Smyk – na ręce Przewodniczącego złożyłem pismo mieszkańców Obrytego- 
Zamoście , Wójt też o tym wiedział, bo mieszkańcy przychodzili do niego. 
Odpowiedzi nie otrzymali do dnia dzisiejszego. Chodzi o 3 lampy oświetlenia 
ulicznego.  
P.Wójt – lampy już zostały założone. 
P.Smyk – ale odpowiedzi nie otrzymali  w tej sprawie. 
P.Przew.RG – uważałem, że jeżeli lampy są zrobione, to nie trzeba już odpowiadać 
na pismo. 
P.Smyk – Pan Gerek był u mnie i powiedział, że był u Wójta, który powiedział mu, 
że nie ma pieniędzy i nie zrobi. 
 P.Wójt – Pan Zieliński pilotował tą sprawę i lampy są założone. 
P.Linka – sołtys wsi Zambski Kościelne – obiecał pan Państwu Borkowskim, że 
pogłębi pan rowy, miały być pogłębione latem, mamy listopad i rowy nie są 
zrobione. 
P.Wójt – jest potrzeba wyczyszczenia tych rowów, natomiast tam nie ma ujścia. 
P.Linka – ci mieszkańcy przychodzą do mnie z pretensją. 
P.Wójt – jest pani sołtysem, więc przychodzą. 
P.Osęka – proszę o pomoc w oświetleniu kościoła, lampy się nie świecą, następuje 
demolowanie terenu przy kościele. 
P.Wójt – to Pan jest kościelnym. Firma , która nas obsługuje jest firmą trudną. My 
cały czas dzwonimy, interweniujemy. Żarówki miały być już dawno wymienione. 
Jutro mają przyjechać z dźwigiem  i wszystkie te światła poprawić. Będą też 
przestawiać zegary. Godziny zapalania i gaszenia oświetlenia ulicznego mają być 
następujące: 16.45-23.00 i 4-4.15 – 6.30. 
P.Chmiel- mam pytanie do Pani Skarbnik , za jakie lata my dzisiaj bierzemy te 
obligacje, kto był wtedy u władzy i jaka to kwota. 
P.Skarbnik – w tym roku bierzemy obligacje za 1.200.000 zł, 800.000 zł z tej kwoty 
przypada na ten rok a 400.000 zł jest to przedpłata obligacji, których termin przypada 
na przyszły rok, ponieważ od przyszłego roku wchodzą nowe wskaźniki i 
możliwości zadłużania się gmin , więc nie będzie możliwości stworzenia budżetu na 
przyszły rok. W tym roku planujemy spłacić obligacje z roku 2009 w kwocie 500.000 
zł, z 2009 roku, których termin przypada na przyszły rok w kwocie 400.000 zł, z 2010 
r. – 200.000 zł, z 2011 r. – 100.000 zł, co daje kwotę 1.200.000 zł. 
P.Chmiel – ile było brane i kto to wtedy rządził. My bierzemy kredyt na spłatę 
tamtego kredytu. 
P.Wójt – 400.000 zł bierzemy , bo wtedy gmina spiesząc się wzięła na niekorzystnych 
warunkach, oprocentowanie było 2,75%, teraz mamy możliwość oprocentowania 
1,2%. W tym roku gmina uzyskała ze środków z zewnątrz ok. 3,5 mln zł. Proszę nie 
opowiadać bzdur, że tu się nic nie robi (1,5 mln zł na kanalizację, 1,5 mln zł na salę 
gimnastyczną i inne zadania- świetlica, dożynki, święto w Zambskach) Dobrze 
byłoby, jeżeli byśmy dostali dofinansowanie na drogę. 
P.Podpora – kanalizacja i  świetlica w Sadykrzu za poprzedniej rady było składane. 
P.Przew.RG – inicjatywa drogi do Psar Nowin była podjęta 7 lat temu. 
P.Wójt – jeżeli chodzi o fundusz sołecki, jak go wprowadzimy, to nie da się robić 
dużych inwestycji .Jednak będziemy chcieli wprowadzić ten fundusz i wtedy 
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zobaczymy, ile wieś zrobi. Poszły środki na drogę do Pana Godlewskiego , do Pana 
Wilczewskiego, cały czas tam poprawiamy, przystanki Sokołowo. Proszę nie 
zapominać o takich małych sprawach. 
P.Kruszewska – sołtys wsi Ciółkowo Małe – my już 3 lata czekamy na poprawienie 
tej drogi. Powiat nie chce nam pomóc, gmina też nam nie chce pomóc. Ciężko jest 
założyć 2 lampy, tam jest najbardziej niebezpieczne miejsce w gminie. Nikt nam nie 
chce pomóc, wy się zastanówcie, do kogo my mamy się zwrócić. 
P.Wiśniewski – i Wójt i radni powtarzają, że to droga powiatowa. To gdzie my 
jesteśmy, gdzie my żyjemy. Ciółkowo to nie gmina Obryte. W każdej wiosce pan 
Wójt płaci za oświetlenie przy drodze powiatowej a tu za 2 lampy taki jest problem. 
P.Wójt – czy powiedziałem, że nie zrobię. Droga jest powiatowa, przyszło pismo z 
powiatu, żeby gmina partycypowała w kosztach remontu tej drogi w wysokości 50%. 
Ja oświadczyłem, że w tym roku nie mamy takich środków w budżecie. Jeżeli są na 
przyszłość jakieś inwestycje powiatowe, to możemy partycypować w kosztach , tylko 
na zasadach, jak jest w całym powiecie (10-15%), natomiast do remontów dróg 
powiatowych nie będziemy dokładać. Co Pan Wiśniewski wywalczył, nic do tej 
pory. 
P.Wiśniewski – za parę złotych to wstyd, żeby pan Wójt tak się upierał. 
P.Wójt – zrobimy wycenę lamp i wtedy zdecydujemy, co dalej. 
P.Postek – płatności obszarowe w 2013 roku wynoszą ; jednolita płatność obszarowa 
– 830 zł, uzupełniająca płatność obszarowa – 139 zł, płatność zwierzęca – 238 zł, 
ONW wynosi 264 zł od 2004 roku. Od 16 października jest wypłacane ONW, Agencja 
mam czas na wypłatę do 30 czerwca przyszłego roku. Rośliny strączkowe i 
motylkowe – cena uległa wzrostowi i wynosi 719 zł. Podsumowując na zboża rolnik 
w naszej gminie otrzymuje 1.233 zł za 1 ha , na ziemniaki 1.094 zł na ha.  Na łąki, 
jeżeli ktoś ma bydło, kozy, konie, owce otrzymuje 1.333 zł a jak nie ma zwierząt to 
otrzymuje 1.094 zł. Na rośliny motylkowe jest najwyższa płatność i wynosi 1.953 zł. 
Ceny ziemi – 26.000 zł za ha, średnia wielkość gospodarstwa – 8,5 ha. Dopłaty do 
materiału siewnego – od 15 stycznia do 25 czerwca można składać. 
Wiele osób pyta mnie, gdzie można wykonać atestację opryskiwacza – atestacja jest 
ważna przez okres 3 lat, wykonuje ja Pan Nowicki Zenon ,gmina Świercze. 
P.Skoczylas – jeżeli my w poprzedniej kadencji braliśmy kredyty, to teraz spłacacie 
nasze kredyty czy nasze obligacje. W waszych ustach to my tylko kredyty braliśmy, 
długów narobiliśmy a Wy teraz bierzecie obligacje. W poprzedniej kadencji to było 
mówione, że robimy przystanki na drodze Psary-Obryte-Gródek, bo szły chodniki 
przy powiatowych drogach. Dalej miał być robiony ciąg nadnarwiański, przystanku 
jednak nie mamy. kolejna sesja , gdzie jest  poruszony temat przepustu, jak było tak 
jest dalej i jest nie ruszony. Jak jest z koszami na śmieci, jeżeli ktoś ma kosz 120 l ,czy 
może wziąć 240 l i czy może wystawiać worki ,ile będzie chciał. Jak ta sprawa 
wygląda. 
P.Wójt – my już pół roku o tym mówimy, nie wiem, co Pan robił na komisjach i 
sesjach. Może Pan cały wóz wystawić przed budynek i firma musi to zabrać. Można 
wziąć większy kosz lub wystawiać śmieci w workach. Raz w miesiącu są zbierane 
odpady selektywne. Proszę wszystkich mieszkańców o jak największą selekcję 
śmieci, ponieważ gmina została zobligowana przez ustawę śmieciową, że w 2012 
roku musieliśmy oddać 10% śmieci segregowanych. W 2013 roku musimy oddać 
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12% śmieci segregowanych. Jak nie osiągniemy tego, to będziemy płacić kary. Co 
roku będziemy musieli więcej oddawać tych śmieci segregowanych. Mieszkańcy 
zamieszkali na stale na terenie gminy oddają wszystkie ilości śmieci, jakie mają. 
P.Skoczylas – jedna osoba miała kosz 240 l i mu zabrali, bo mu niepotrzebny i dali 
kosz 120 l. Nie zgłaszał nic, sami mu zabrali. 
P.Wójt – wraca temat modernizacji ewidencji gruntów i budynków w miejscowości 
Obryte, koszt tego zadania to 120.000 zł rozłożone na 2 lata, w 2014 r. byłoby naszych 
środków 60.000 zł i w następnych latach też. 
P.Podpora – łatwo nas krytykujecie za kredyty . Mam pytanie do pana Wójta, czy 
poczuwa się Pan do odpowiedzialności i zamierza pan zwrócić podatnikom 
pieniądze , które wypłacił Pan za swoje „wojenki” ze Szczepanikami i innymi 
ludźmi. 
P.Wójt – nie ma żadnej wojenki, nie ma żadnych pieniędzy. Niech pan nie będzie taki 
święty a jak do 2010 roku płacił Pan podatek od działalności tylko z 20 m a 
prowadził pan działalność na 270 m i teraz za 140 m jest podatek płacony, to dobrze. 
Bardzo dobrze, że Pan Szczepanik odszedł, razem nie mogliśmy pracować. Gmina 
się rozwija, nie ma prywaty. Pan Szczepanik dostał, to co mu się należało(nagroda 
jubileuszowa, odprawa rentowa i wypowiedzenie 3-miesięczne). 
P.Podpora – Pan Szczepanik dostał odszkodowanie. 
P.Wójt – dla nas odszkodowanie jest korzystniejsze. 
P.Podpora – czy te 100.000 zł było z kieszeni podatników czy Wójta. 
P.Wójt – po co dawaliście takie podwyżki, przed samym odejściem podwyższone 
zostały pensje po 1.000 zł. Dla gminy to jest korzystniejsze, podpisane porozumienie 
i koniec sprawy. 
P.Przew.RG – ta sprawa była dyskutowana na jednej z sesji, więc zamykam ten 
temat. Nie będziemy wracać do tego tematu. 
 
Ad.16. Zakończenie obrad. 
 

Godz. 15.36 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XXXIII 
Sesji Rady Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
         

Przewodniczący Rady Gminy 
 
                          /Krzysztof Oleksa/ 


